
 
 

Skolebestyrelsen 2019/20 

 

Referat SB18 

 

Skolebestyrelsesmøde (18) – virtuelt Meet  

Mandag d. 4. maj 2020 
19:00 – 21.00  
 
 

Mødested:          Meet – Link fremsendes 10 min. før mødestart via Outlook 

 

 
Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Cecilie Møller Pedersen 9.b (Formand), Emma Børner Damsgaard Nielsen 8.b (næstformand) 
 
Mødeleder: Tina Kannegaard 
 
Gæst:  
 

 

Møderække 2019 – 2020: Tirsdag 20.08 – Onsdag 11.09 – Onsdag 06.11 – Tirsdag 03.12 – 2020 – 
Onsdag 08.01 – Torsdag 06.02 – Tirsdag 03.03 – Torsdag 02.04 – Mandag 04.05 – Mandag 08.06 

 

Punkt 139: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referatet blev godkendt af bestyrelsen. 

Bilag: Mødereferat SB 17 
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Punkt 140: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Elevrådet har ikke været forsamlet siden skolelukningen pga. skolelukningen. 

Elevrådsrepræsentanter orienterede kort om deres hverdag i denne Corona-tid.  

Muligheden for et virtuelt Elevrådsmøde inden næste SB-møde blev drøftet. 

Bilag:  

 

 

Punkt 141: Orientering fra ledelsen                                                                             5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  
 
Kim funk Johannessen orienterede om den kommende Høring af budgetændringer.  
 
Der blev derudover orienteret kort om skoleårets planlægning 
  
Beslutning:     

Bilag: 

Beslutning:  
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Punkt 142: Orientering fra Bestyrelsesformænds virtuelle møde                                                5   min.           

Beslutningstema: Corona 

Indstilling: At bestyrelsen bliver orienteret om mødet mellem Bestyrelsesformænd og forvaltning. 

Sagsfremstilling: Bestyrelsesformændene på skolerne modtog invitation til møde med afholdelse d. 
23. april 2020 med henblik på drøftelse af hvordan vi bedst håndterer situationen, imens vi i Skole 
og Dagtilbud arbejder efter COVID-19 retningslinjer. 
  
Beslutning:     

Pia Skov Hansen orienterede fra mødet med direktør og forvaltning– De ville gerne have 
Skolebestyrelsens perspektiv ind i hvordan de har oplevet genåbningen efter påske. Mest fokus på 
6.-9.kl – her var der forskel på hvordan man oplevede det på kommunalt niveau. Rammesætningen 
har været forskellig fra distrikt til distrikt. 

Der var spørgsmål fra en af de øvrige formænd ift. skolernes økonomi. Her tog Direktøren Karsten 
Poulsen ordet – han fortalte bl.a. om den høringsfase der kommer ultimo maj. Der var ikke noget på 
papir- et mundtligt oplæg. Det var et fint møde – vi kom godt rundt. 

Mette Fugl Nicolaisen deltog i parallelmødet der omhandlede de nordfynske dagtilbud. Her blev 
genåbningen ligeledes drøftet. De største udfordringer var, at dagplejere kun havde to børn – og at  
dagtilbuddet havde været udfordret på åbningstider. Ellers var vi kommet godt i gang i 
børnehusene. Børn i den alder har brug for at komme afsted. Orienteringsbrevet fra forvaltning 
blev drøftet. Flere havde opfattet det der var skrevet ud-  i en relativ ”hård tone” – f.eks. 
passagen: ” at hvis barnet kunne passes derhjemme” – skulle man gøre det. 

Bilag: 

Punkt 143: Status på byggeri                                              10 min.           

Beslutningstema: Byggeri 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. Opdatering af tids- og procesplan. 

Kim Funk Johannessen orienterede med billeder fra byggeriet. En virtuel gennemgang. 

Byggeriet skrider planmæssigt frem – mandag d.18.05 tages enkelte af de nyrenoverede 
klasselokaler i brug. 

Beslutning:  

Bilag:  
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Punkt 144: Status på nødpasning / nødundervisning                                              30   min.           

Beslutningstema: Corona 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status vedrørende genåbningen af dagtilbud og skoler. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer om de tre første uger i genåbningen. Feedback og input 
fra skolebestyrelsen – som kan bruges fremadrettet. Vigtigt, at vi bruger hinandens perspektiver. 
Forud for mødet fremsendes spørgsmål/kommentarer fra skolebestyrelsens 
forældrerepræsentanter. 

Kim Funk Johannessen orienterede om Sundhedsstyrelsens retningslinjer og det opdrag der styrer 
og rammesætter skolen i øjeblikket. 31 klasser i gang fra 0.-5.kl. en klasse mere end til daglig, hvor 
alle årgange er i skole. Dette stiller krav til personaleresssourcen. 

Indsatsen for 6.-9.kl blev drøftet, herunder en beskrivelse af en virtuel skolehverdag set fra vores 
elevrådsrepræsentanters synsvinkel. Cecilie og Emma beskrev en hverdag i onlineskolen. 

Der blev orienteret om aflysninger af hytteture, udsættelse af lejrskole til Bornholm og skolerejsen i 
august til Berlin, der søges flyttet. 

Skoledagens struktur i corona-tiden blev drøftet – vi skal være ude, hvis muligt-det er altafgørende 
at smittepredning mindskes. Derfor er store dele af skolens hverdag udenfor. 

Nødpasning og åbningstider – brev fra forvaltning blev drøftet jf. punkt 142. Mette Fugl Nicolaisen 
havde overfor forvaltning givet udtryk for, at formuleringen af det udsendte til de nordfynske 
forældre ikke havde været hensigtsmæssigt. Det er vigtigt at tage dialogen og drøfte behovet i 
stedet. Dialogmødet kom i stand pga. de frustrationer der bl.a. kom i pressen – siden er der 
kommet ændringer. 

Et skolebestyrelsesmedlem gav udtryk for, at det kan være svært at få et indblik ind i hvad der 
foregår på skolen- når ens primære perspektiv er ens eget barn. Vi vil gerne være med på forkant- 
hvordan kan vi komme på banen på en god måde. Vores empiri dækker nok ikke fuldt ud – når 
viden hovedsaligt kommer fra egne og andres børn. 

Skolebestyrelsens forældregruppe havde et formøde torsdag- for at give input til hvordan tingene 
ser ud- udefra.  

KJ orienterede om scenarier for genåbning af 6. – 9.kl. Drøftelse af de 4 scenarier – og de 
konsekvenser/muligheder der tegner sig. 

Et skolebestyrelsesmedlem udtaler: ”Vi taler meget om læring – i den situation vi er i – må det være 
det trivselsmæssige der har fokus- den sociale del skal være prioriteten!” 

Kim Funk Johannessen fortæller, at på bagkanten af denne corona-tid, kan der være økonomiske 
konsekvenser.  
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Beslutning:  

Bilag: 

 

Punkt 145: Skoleårets planlægning 2020-2021          15  min. 

Beslutningstema: Økonomi / Struktur 2020-2021 

Indstilling: Skolebestyrelsen orienteres om de personalemæssige/strukturelle konsekvenser for 
næste skoleår.  

Sagsfremstilling: Det er tiden på året, hvor vi beslutter hvordan de økonomiske forudsætninger 
implementeres i opgaveløsningen. 

Beslutning: 

Fagfordeling er i gang – vi står og skal vurdere om vi har mandskab nok til at dække skolens opgave. 

Alle afdelinger har lagt den første fagfordeling- og vi er nu klar til den mere detaljerede planlægning. 

Skolebestyrelsen udtrykte et stort ønske om at 6. årgangs lejrskole til Bornholm – og 9. årgangs 
skolerejse til Berlin skulle fastholdes. 

Bilag:  

 

Punkt 146: Økonomi og budget.              10  min. 

Beslutningstema: Økonomi / Struktur 2020-2021 

Indstilling: En drøftelse af skolebestyrelsens beføjelser  

Sagsfremstilling: Forventningsafstemning i forhold til skolebestyrelsens beføjelser ved økonomi og 
budget drøftelser.  

Udgangspunkt i følgende link : https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/skolens-budget 
 

Beslutning: 

Bestyrelsesformand og skoleleder har drøftet hvordan samarbejdet om budgettet fremadrettet kan 
foregå. 

Budgetønsker – fra Skolebestyrelsen kan kalkuleres af ledelse og der kan derefter besluttes så 
kvalificeret som muligt. 

Bilag:  

 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/skolens-budget
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Punkt 146: Eventuelt                                          5 min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Når der skal udarbejdes Høringssvar til budgetændring inviterer vi til et skolebestyrelses-Meet, hvor 
vi sammen drøfter budgetændringen. 

Bilag:  

 

Punkter til SB19:  

Punkt til næste gang - når vi kan mødes fysisk – rolleafklaring – hvordan skal vi byde ind fremover? 

Dimission juni 2020 – hvad tænker vi? Opdeling klassevis som mulighed? Hvordan ser Danmark ud? 
Hvad er muligt? 

Mødeleder SB19: 


